



## **Udenrigsgruppen 20. december 2023**

Til stede: Shireen (Nr. 23), Musti (Nr. 36), Peter (Nr. 30), Dan (Nr. 19) under punkt 1 og 2, Bjarne (Nr. 1B) (referent).

### **1. Boliger på Baagøe Riber grunden.**

På kommunalbestyrelsesmødet d. 19. december blev det besluttet at fravige de 4 principper, der oprindeligt blev aftalt vedr. byggeriet.

Det blev aftalt, at vi til fællesspisningen i februar vil prøve at få deltagelse af embedsmand fra kommunen, der kan orientere om det allerede besluttede vedr. byggeriet, det videre forløb samt i hvilket omfang, det er muligt at påvirke det videre forløb.

Bjarne kontakter kommunen herom.

Fællesspisningen vil starte med orientering om byggeriet på Baagøe Riber grunden fra kl. 17 -18.

### **2. Skatterporten.**

Arne (Nr. 10) og Bjarne havde 14. december møde med Lea Apollo og Peter Møller fra Svendborg Kommune.

Der blev her fremlagt vort nye forslag til pladsen, nemlig placering af enheder i en cirkel rundt om pladsen. Hver enhed består af 2 bænke og 1 bord, idet bænkene laves med flytbar ryg.

Mellem enhederne er der adgang til pladsen rundt om træet. På pladsen kan der være både blomster og planter. De nuværende spiræhække fjernes.

Svendborg Kommune kommer snarest forbi og beskærer træet.

Kommunen synes godt om vore tanker med pladsen.

Peter tager kontakt til Skjærbæk med henblik både at informere om vore tanker samt etablere kontakt og samarbejde, også om **Skatterporten**.

Der indkaldes til nyt møde i gruppen for at aftale det videre forløb, herunder at få overblik over økonomien.

### **3. Livet Imellem Husene.**

Musti orienterede om opsamlingsmødet d. 11. december (se referat på hjemmesiden), hvor der som inspiration blev vist film om muligheder.

Der er mange muligheder for vort byrum. Der arbejdes på at konkretisere disse.

Næste møde er aftalt til 18. januar.

### **4. Infotavler.**

Gruppen har været i kontakt med museet om tavlerne og har haft møde med grafiker herom.

Prisen pr. tavle vil være 3.300 kr. Der ønskes etableret 4 tavler, 1 i hver ende af gaden samt i tilknytning til den tidligere overskæring med 1 tavle på hver side af banen.

Gruppen er i gang med at lave tekst og billeder til de 4 tavler, hvorefter grafikerens færdiggør tavlerne, som bliver med QR koder.

### **5. Kommunikation.**

Mette tager sig af opslag på Facebook.



Peter trimmer hjemmesiden, hvor Søren fortsat arbejder på beskrivelse af de enkelte huse.  
Der arbejdes desuden på kommunikationsstrategi.  
Peter forventer også, at der kan laves aftale vedr. domænenavnet Skattergade.dk med Winnie Olsen.

**6. Skarti.**

Per (Nr. 23) har haft kontakt til kommunen med henblik på permanent udlån af Skarti til Skattergade Beboerforening. Forsikring skal på plads.  
Såfremt udlån aftales, skal der laves sokkel til Skarti. Kan søge fonde til betaling heraf.

**7. Ansøgning til fonde.**

Der er mange muligheder, blandt andet Nordea-fondens Her gror vi-puljen.  
Shireen og Peter mødes 4. januar for at opstille mulighederne.  
Vi skal herefter i gang med at konkretisere, hvad vi vil søge om.

**8. Evt.**

Medlemmer i de 4 arbejdsgrupper vedr. Svendby Puljen, der bor udenfor Skattergade, inviteres til fællesspisningerne.

**9. Næste møde.**

Blev aftalt til 30. januar kl. 19 hos Shireen og Per i Nr. 23